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PROTOKÓŁ nr 11 

z posiedzenia Rady Budżetu Obywatelskiego 

04.09.2015 r. godzina 16:00 

Urząd Miasta Krakowa, Sala 303, Plac Wszystkich Świętych 3-4, Kraków 

W piątek, 4 września 2015 r. w Urzędzie Miasta Krakowa, Sala 303, Plac Wszystkich 

Świętych 3-4, Kraków odbyło się spotkanie Rady Budżetu Obywatelskiego. Członkowie 

Rady obecni byli według załączonej listy obecności (Załącznik nr 1). 

1. Przeprowadzono analizę i monitoring zadań Budżetu Obywatelskiego 

w poszczególnych obszarach. Odnotowano brak zastrzeżeń ze strony radnych 

dzielnicowych co do projektów już wykonanych, stanowią one 41,18% całości 

projektów realizowanych w tym roku. 

 

Wydział Edukacji: 

Do zrealizowania przekazano 5 projektów, realizowanych łącznie w 41 placówkach 

oświatowych, 4 z nich to projekty przypisane do konkretnych placówek, jeden ogólny. 

Na chwilę obecną dwa z nich są już zrealizowane, trzy pozostałe niezrealizowane 

(w trakcie realizacji), co wynika z harmonogramu, bowiem są to projekty cykliczne. 

Żaden z nich nie jest zagrożony brakiem realizacji. 

 „Razem Fajniej!” - program cykliczny realizowany do końca grudnia odbywa 

się zgodnie z harmonogramem, na chwilę obecną niezagrożony. 

 „Pakiet: Angielski i Bezpieczeństwo” - „Monitoring placówek”: pośród 24 

placówek biorących udział w projekcie, 22 zakończyły instalacje monitoringu, 

2 pozostałe ukończą  w miesiącu wrześniu; „Bezpieczna droga dziecka do 

szkoły”, w którym uczestniczy 6 placówek, 3 zakończyły realizację, 

3 pozostałe będą realizować projekt do końca grudnia; „Angielski 5x 

w tygodniu”: zakończy się w miesiącu wrześniu. 

 Projekt „Odnowienie i udostępnienie mieszkańcom Krakowa ogrodu przy 

Centrum Młodzieży im. dr. H. Jordana” – zakończony, oczekuje na fakturę od 

wykonawcy. 

 

Zespół Ekonomiki Oświaty: 

Projekty są na etapie rozliczania. 

 „Budowa placu zabaw dla Filii SP nr 97, ul. Armii Kraków 76” - projekt 

został odebrany, oczekuje na fakturę od wykonawcy. 

 Pakiety uzupełniające dla projektu „Angielski i Bezpieczeństwo” – zostało 

zaplanowane rozdysponowanie kwoty. 

 „Restauracja i modernizacja sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej nr 48 

w celu podniesienia aktywności sportowej i zaangażowania obywatelskiego 

społeczności Bielan” projekt został przeprowadzony, dach został wykonany, 

a z dopłatą ze strony Rady Dzielnicy oraz Budżetu Miasta zostanie wykonany 

w szerszym zakresie niż przewidywał projekt – planowane zakończenie prac 

w październiku. 

 „Żaluzje w oknach sali gimnastycznej ZSO nr 17” – projekt zrealizowany. 

 

Wydział Gospodarki Komunalnej: 

„Pogromcy bazgrołów” - odnowione zostało 38 obiektów, za łączną kwotę 197 000 zł, 

realizacja zadań jest kontynuowana na bieżąco, nie ma zagrożenia że zadanie nie 
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zostanie zrealizowane.  

 

Wydział Informatyki: 

„Free WiFi for Cracow - Darmowy Miejski Internet” – z informacji od wykonawcy 

(T-Mobile) wynika, że z końcem września, na kiedy zakontraktowane zostało 

zakończenie realizacja zadania dostępnych będzie 20 punktów dostępu, przy 11 

pozostałych możliwe jest opóźnienie. 

  

Wydział Kształtowania Środowiska: 

Projekt „Park leśny Borek Fałęcki - I etap” jest w trakcie realizacji, na obecnym etapie 

wykonano cięcia pielęgnacyjne drzew, projekt nie jest zagrożony.  

 

Wydział Obsługi Urzędu: 

„Nagłośnienie dla Zwierzyńca”, projekt zakończony. 

 

Wydział Sportu: 

W realizacji są dwa projekty, od kwietnia do grudnia przeprowadzone zostanie 38 

zajęć korekcyjno-rekreacyjnych w ramach projektu „Zdrowy kręgosłup – zajęcia 

korekcyjno-rekreacyjne dla mieszkańców Dzielnicy II”. W przypadku projektu 

„Równe szanse”, Wydział Sportu opublikował ogłoszenie o dostępności środków 

w trybie art. 19a ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Wpłynęły 2 oferty o wsparcie realizacji zadania publicznego. 

 

Biuro Ds. Ochrony Zdrowia: 

Projekt „Centrum psychoonkologii” zakończony. Projekt „Mali Ratownicy” w trakcie 

realizacji – realizuje go pogotowie ratunkowe, zakupione zostały manekiny, 

prowadzony jest nabór chętnych klas, szkół i przedszkoli. 

  

Wydział Spraw Społecznych: 

Realizowano dwa projekty. „Aktywny senior” - została podpisana umowa 

z realizatorem, planowany jest wyjazd do Zawoi we wrześniu, projekt nie jest 

zagrożony. Projekt „Dzielnicowe pośrednictwo w pomocy osobom niepełnosprawnym 

i starszym” był zagrożony z uwagi na niemożność wyłonienia w dwóch konkursach 

realizatora projektu. Postanowiono, że projekt zostanie zrealizowany we współpracy 

z MOPS (i będzie kontynuowany w roku 2016, w związku z wynikami głosowania 

w ramach II edycji budżetu obywatelskiego). 

  

Zarząd Infrastruktury Sportowej: 

Zrealizowano dwa zadania: „Budowa streetwork parku” oraz „Aktywne Bieńczyce”. 

Projekt „To nie wszystko mieć boisko” ma charakter ciągły i jest realizowany.  

 

Wydział Kultury i Dziedzictwa Narodowego: 

Informacja została przekazana drogą mailową, realizowano 8 projektów, zakończono 5 

projektów, trzy pozostałe pozostają w trakcie realizacji, kończą się w październiku 

i listopadzie. 

 

2. Przekazano informację na temat statystyk obecności (średniej frekwencji) 

na posiedzeniach członków Rady Budżetu Obywatelskiego: Przedstawiciele Urzędu 

Miasta Krakowa: 78%, Radni Dzielnic: 59%, przedstawiciele strony społecznej: 53%, 

Radni Miasta Krakowa: 21%. 
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3. Omówienie stanu realizacji zadań prowadzonych przez 

Zarząd Infrastruktury Komunalnej i Transportu.  
 

ZIKiT otrzymał do realizacji dziewiętnaście zadań. Odnośnie dwóch pośród projektów 

złożone zostały wnioski o ich przeniesienie do Zarządu Zieleni Miejskiej. Pośród 

pozostałych siedemnastu zadań, zrealizowanych zostało dziesięć, cztery są w trakcie 

realizacji i nie są zagrożone oraz trzy które pozostają zagrożone brakiem realizacji. 

Projekt „Rewitalizacja placów zabaw” jest zagrożony z powodu braku ofert podczas 

pierwszego ogłoszonego przetargu (aktualnie przygotowywany jest drugi). 

W przypadku projektu „Siłownia pod chmurką w Parku Bednarskiego, czyli 

urządzenia do ćwiczeń na świeżym powietrzu dla osób w różnym wieku”, 

Wojewódzki Konserwator Zabytków nie wyraził zgody na proponowaną przez 

wnioskodawcę lokalizację, zaproponowano lokalizację poza parkiem – jednak 

wnioskodawca nie zgodził się na jej zmianę. Wnoszono do konserwatora, aby 

potraktować lokalizację inwestycji jako tymczasową – aktualnie prowadzone są 

negocjacje z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w tym zakresie. Odnośnie 

projektu ogólnomiejskiego „Od dzieciaka do starszaka - gigantyczny plac zabaw 

w Parku Jordana”, w związku ze zmianą prawa budowlanego od czasu weryfikacji 

projektu, w obecnym stanie prawnym konieczne do realizacji projektu jest uzyskanie 

poprzedzonego decyzją lokalizacyjną pozwolenia na budowę. Firma zajmująca się 

realizacją złożyła wniosek o wydanie decyzji dotyczącej warunków zabudowy (WZ) 

do Wydziału Architektury i Urbanistyki Urzędu Miasta.  

Ponadto ZIKIT przejął od Wydziału Kształtowania Środowiska do realizacji projekt 

„Uruchomienie tablicy informującej o stężeniach zanieczyszczeń powietrza” wart 

300 000 złotych. W toku ustaleń z Miejskim Konserwatorem Zabytków 

i wnioskodawcą, zdecydowano o instalacji trzech mniejszych tablic, zamiast jednej 

dużej. Wymaga podkreślenia, że w ramach innego realizowanego projektu, 

finansowanego ze środków unijnych, identyczne informacje będą docelowo stale 

publikowane na czternastu innych tablicach zlokalizowanych na terenie miasta oraz 

ponad 200 tablicach przystankowych komunikacji miejskiej. Dodatkowo MPK 

informacje te będzie przekazywać na nośnikach umiejscowionych w autobusach 

i tramwajach. Wnioskodawca nie miał świadomości, że taki projekt jest realizowany. 

Podjęto decyzję, że w ciągu tygodnia odbędzie się spotkanie ze wnioskodawcą celem 

przyjęcia dalszych ustaleń odnośnie realizacji projektu. 

 

4. Odczytano sprawozdanie z prac grupy roboczej powałanej w celu wypracowania 

rekomendacji dla Rady Budżetu Obywatelskiego i Rad Dzielnic odnośnie kształtu 

Regulaminu Budżetu Obywatelskiego. Począwszy od 5 lipca br. odbyło się 8 spotkań 

w/w grupy, w skład której weszlim przedstawiciele Urzędu Miasta Krakowa, Radni 

Dzielnic oraz przedstawicieli strony społecznej. Treść sprawozdania stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu. 

 

5. Poinformowano o problemach z realizacją projektu „Hyde Park Oficerski” w ramach 

Budżetu Obywatelskiego edycji drugiej. Z uwagi na charakter projektu, nie może on 

być zrealizowany w roku 2015. Zarządu Infrastruktury Sportowej informuje, 

że zakończenie projektu planowane jest na rok 2016, zgodnie z projektem 

wnioskodawcy. Radni Dzielnicy II protestują przeciwko zakończeniu realizacji 

projektu w roku przyszłym, jednak zmiana terminu zakończenia realizacji 

powodowałaby swoistą niezręczność. Jak stwierdzono, wiąże się to z tym, 

że nierozerwalną częścią projektu jest przeprowadzenie konkursu urbanistyczno-
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planistycznego, którego realizacja trwa 11 miesięcy (zgodnie z projektem 

wnioskodawcy). Jedyną możliwością aby zakończyć projekt w roku bieżącym jest 

zmiana procedury wyłonienia wykonawcy, jednak to rodzi problem natury formalno-

prawnej. ZIS potwierdza gotowość do wykonania zadania w dowolnym ustalonym 

trybie. 

 

6. Przedstawiono oraz omówiono rekomendacje dotyczące przyszłych edycji Budżetu 

Obywatelskiego (treść rekomendacji stanowi załącznik 3 do protokołu). 

 

7. Ustalono wstępnie, że podczas kolejnego spotkania Rady Budżetu Obywatelskiego 

zostaną przyjęte rekomendacje przedstawione podczas dzisiejszego spotkania. 

 

Na tym spotkanie zakończono. 

 

Spotkanie protokołował: Damian Szwed - Wydział Spraw Społecznych 

Protokół zaakceptowali: 

 

 
 

 

 

 

 

/-/ Andrzej Kulig 

Współprzewodniczący Rady 

Budżetu Obywatelskiego 

/-/ Bogusław Kośmider 

Współprzewodniczący Rady 

Budżetu Obywatelskiego 

/-/ Małgorzata Bochenek 

Współprzewodnicząca Rady 

Budżetu Obywatelskiego 

 

 

 

 

 

 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności 

2. Propozycje rekomendacji dla Rad Dzielnic i Rady Budżetu Obywatelskiego 

3. Rekomendacje dotyczące przyszłych edycji BO 


